
 

Geachte heer, mevrouw,  

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door mevrouw M. Woldhuis 

van de fractie 100% Groningen gestelde vragen ex art. 38 RvO inzake 

“Investeer nu in Groningen”. De brief van de vragensteller alsook het Excel-

bestand ‘Verdeling Inkoopomzet per Regio’ treft u als bijlagen aan. 

 

1. Wat vindt het college van de oproep van VNO/NCW om juist nu te 

investeren in de Lelylijn, en in hoeverre is er al een samenwerking opgezet in 

Noord Nederland met alle betrokken partners om de lobby naar Den Haag 

voor meer geld naar infrastructuur te realiseren? 

 

Het college spreekt zijn steun uit voor de Lelylijn. Voor de meerwaarde die 

wij daarin zien, ook voor de internationale verbinding, en de inzet die wij 

daarop plegen verwijzen we naar de collegebrief aan de raad “Internationale 

Spoorverbindingen” van 2 juli 2020. In de potentie om heel Nederland te 

ontsluiten is het juist van belang te investeren in verbindingen met gebieden 

die de groei aankunnen, zoals Noord-Nederland. 

 

2. Ziet het college ook net als bovenstaande artikelen dat investeren in 

infrastructuur zorgt voor een betere economie? En dat we er alles aan 

moeten doen om een snellere verbinding te realiseren? 

 

Het belang van een verbeterde OV-connectiviteit met de agglomeratie 

Groningen binnen het Noorden en met de Randstad en de rest van Nederland 

biedt over en weer volop kansen. We zien zeker de aanjagende functie van 

een goed ontwikkelde infrastructuur. Zie ook hiervoor weer de collegebrief 

aan de raad “Internationale Spoorverbindingen”.  
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3. Wat vindt het college van de uitspraken die zijn gedaan in artikelen zoals: 

‘De inkomens in de succesvolle gebieden zijn hoger. Een adviseur in 

Amsterdam verdient meer dan iemand in Emmen die hetzelfde werk doet. De 

woningprijzen in de kansrijke delen zijn hoger, de mensen hebben er dus 

meer vermogen. Ook zijn er gezondheidsverschillen.’ 

‘Omdat hoger opgeleiden naar dezelfde plekken trekken ontstaan clusters 

waar alles steeds beter, gezonder, gelukkiger en rijker wordt. En je krijgt 

clusters waar de lager en gemiddeld opgeleiden achterblijven en waar 

sociaal-economische problemen zich concentreren.’ 

Onderschrijft het college dat je deze verschillen eigenlijk niet zou moeten 

willen? Zo ja, wat doet het college hieraan om het tij te teren? 

 

De artikelen waarnaar wordt verwezen, zijn verschenen naar aanleiding van 

een boek van de journaliste en sociaal geograaf Floor Milikowski. Haar 

onderzoek richt zich meer op Delfzijl, Emmen en plekken in Limburg. De 

conclusies zijn dus niet zonder meer te vertalen naar de situatie in de 

gemeente Groningen. We herkennen echter de geschetste lijnen en zien de 

economische verschillen binnen Nederland. De woningmarkt in onze 

gemeente is ook zeer krap, wat getuigt van een bloeiende economie, en dit 

leidt tot stijgende huizenprijzen. Dit maakt de toegang tot deze markt voor 

sommige groepen moeilijk.  

 

Wij onderschrijven het belang van een bruisende, inclusieve economie. Dat 

komt duidelijk naar voren in coalitieprogramma ‘Gezond, Groen, Gelukkig 

Groningen’. Voor een beschrijving van de aan deze thema’s gerelateerde 

initiatieven verwijzen we naar de “Economische Agenda 2020-2022”. Ook 

het evenwicht en de synergie van Groningen en de regio spelen daarin een 

prominente rol.   

 

We zijn het eens met wat de minister in de Nationale Omgevingsvisie schrijft: 

inzet op een gezamenlijke aanpak met voldoende, goede verbindingen tussen 

de regio’s. We zijn continu bezig om op de agenda te komen in Den Haag en 

Brussel.  

 

4. Wat vindt het college van het feit dat de investeringen die zijn gedaan 

vanuit het rijksbeleid de Randstad rijker maakt en het Noorden armer? 

 

Wij staan voor een inclusieve, bruisende economie. Daarvoor zijn 

investeringen in Noord-Nederland noodzakelijk door het Rijk en Europa. 

 

5. Waarom kiest het college bij de Groningse zomer voor een Amsterdamse 

ondernemer, terwijl er een lokaal alternatief voorhanden ligt? Is deze 

voorhanden of is de vraag niet uitgezet bij de Groningse ondernemers? 

 

Het door u bedoelde initiatief is niet gerealiseerd, en er hoefde uiteindelijk 

geen keuze te worden gemaakt. Wel is het zo dat we over de mogelijkheid om 

meer recreatieve activiteiten mogelijk te maken, contact hebben gehad met 
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onze eigen ondernemers (-verenigingen) en ook hen gevraagd hebben hierin 

mee te denken en zo mogelijk te participeren. Dit laat onverlet dat ook 

ondernemers van buiten de regio een positieve impact kunnen hebben op de 

regionale economie, zie ook de beantwoording van vraag 6.   

 

6. Het Inkoop Platform Noord Nederland wil door samenwerking de 

regionale economie en werkgelegenheid versterken. 100% Groningen 

ondersteunt dit volledig, maar is benieuwd hoe effectief de Gemeente 

Groningen is in het lokaal/regionaal inkopen en aanbesteden. 

a. Hoeveel Euro is er per jaar besteed aan inkoop- en aanbesteding door de 

Gemeente Groningen in in ieder geval de laatste vier jaar? 

b. Hoeveel procent van deze gelden wordt door de Gemeente Groningen 

gegund aan organisaties die hun hoofdkantoor in Noord-Nederland hebben 

gevestigd? 

c. Hoeveel procent van deze gelden wordt door de Gemeente Groningen 

gegund aan organisaties die wellicht een kantoor hebben in Groningen, maar 

waarvan het hoofdkantoor zich buiten de Noord-Nederland bevindt? 

i. Welke eisen stelt Gemeente Groningen aan dergelijke organisaties om 

Noordelijke werkgelegenheid en duurzaamheid te stimuleren? 

ii. Waaruit blijkt dat deze eisen effectief leiden tot versterking van regionale 

economie, werkgelegenheid en duurzaamheid? 

d. Hoeveel procent van deze gelden wordt door de Gemeente Groningen 

gegund aan organisaties die geen enkele verbinding hebben met de regio 

anders dan dat zij de Gemeente Groningen en Regio mogelijk zien als 

verdienmodel? 

i. Wat zijn hier de redenen voor om dergelijke organisaties dit te gunnen en 

niet aan meer regionale organisaties? 

ii. Welke eisen stelt Gemeente Groningen aan dergelijke organisaties om 

Noordelijke werkgelegenheid en duurzaamheid te stimuleren?  

 

6a/6b: We verwijzen u naar het bijgevoegde Excel-bestand ‘Verdeling 

Inkoopomzet per Regio’. Hierbij dient te worden opgemerkt dat voor deze 

overzichten is uitgegaan van factuuradressen. Dit kan dus betekenen dat werk 

door een regiokantoor is uitgevoerd, maar is gefactureerd vanuit het 

hoofdkantoor. Voorbeelden hiervan zijn Yacht en BAM, die voor enkele 

miljoenen opdrachten laten uitvoeren door ZZP-ers, personeel uit de regio of 

regionale onderaannemers, maar dit factureren vanuit hun kantoor buiten de 

regio. In de bijlage ook nog een overzicht van het IPNN, dat laat zie hoe we 

presteren t.o.v. andere overheden.  
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6c. Zie ook het Excel-bestand.  

i. In ons inkoopbeleid 2020 is dit vastgelegd. Daarnaast kijken we per project 

in welke omvang en mate er kansen zijn voor Regionale inkoop en 

Duurzaamheid.  

ii.  Zie ook hiervoor het bijgevoegde Exceloverzicht. Begin 2021 zullen we 

uw raad informeren over behaalde resultaten.  

6d.i/ii. Als we de regio definiëren als de gemeente Groningen en de 

provincies Friesland, Groningen en Drenthe, dan wordt er 40% van de 

inkoopomzet besteed buiten de regio. Het daadwerkelijke percentage zal lager 

zijn, omdat we voor het bepalen van de inkoopomzet per regio wordt uitgaan 

van het adres op de factuur. Vaak wordt de daadwerkelijke levering of dienst 

uitgevoerd door een vestiging in de regio Groningen, maar wordt de factuur 

vanuit het hoofdkantoor buiten de regio Groningen verzonden. Ook maken 

deze bedrijven gebruik van onderaannemers of werknemers die werken en/of 

wonen in de regio Groningen.  

De redenen dat er gegund wordt aan dergelijke organisaties is dat de 

opdrachten met een grote omvang conform wetgeving openbaar moet worden 

aanbesteed. Binnen de kaders van de wet kijken de gemeentelijke inkopers 

per opdracht naar de mogelijkheden om de Noordelijke werkgelegenheid en 

duurzaamheid, maar ook social return en innovatie te bevorderen. 

 

 

Wij vertrouwen er op u  hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

  

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


